
PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2022

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO

z dnia 26 stycznia 2022 r.

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w trybie zdalnym z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość i trwała od godz. 13.30 do godz. 15.35.

Ad 1

     Otwarcia XXXVII sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani 

Aleksandra Basikowska. Następnie pani Aleksandra Basikowska  poinformowała, że zgodnie 

z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, obrady będą 

transmitowane  i utrwalone za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Poinformowała, że XXXVII sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbędzie się w trybie zdalnym z 

wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość.

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno, Burmistrza Wąbrzeźna pana 

Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha Trzcińskiego, panią Mariolę 

Frankowską Skarbnika Miasta, panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, panią Monikę 

Kochowicz Radcę Prawnego Urzędu Miasta, Dyrektorów miejskich placówek oświatowych, 

Prezesów miejskich spółek, pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających 

obrady za pośrednictwem Miejskiej Telewizji Kablowej.

Ad 2

    Pani Aleksandra Basikowska na podstawie listy obecności, stwierdziła quorum. Oznajmiła, 

że w obradach uczestniczy 15 radnych. 

Ad 3

   Pani Aleksandra Basikowska poinformowała, że na adres poczty elektronicznej został 

wysłany Protokół nr XXXV/21 i nr XXXVI. Protokoły wysłane zostały w wersji edytowanej   

z możliwością wprowadzenia poprawek. Oznajmiła, że jeśli nie ma uwag uważa, że Protokoły 

Nr XXXV/21 i nr XXXVI/21 zostały przyjęte.
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Ad 3

  Przewodnicząca Rady odczytała propozycję porządku obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie protokołu z XXXV i XXXVI sesji Rady Miasta.

4. Przedstawienie porządku obrad.

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym.

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie projektu „Nasz Mały Świat”.

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie działalności Społecznej Straży Rybackiej 

Koła Miejskiego Polskiego Związku Wędkarskiego w Wąbrzeźnie.

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w  formie  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  zadania  „Powiatowe  przewozy 

autobusowe 2022”.

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032.

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok.

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez 

Urząd Miasta Wąbrzeźno.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Strategii  Rozwiązywania  Problemów 

Społecznych na lata 2022-2032.

13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  w  Wąbrzeźnie  do  załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu 

administracji publicznej.

14. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  statutu  Miejskiego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie.

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników oraz zasad prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach.

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok.

17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Burmistrzowi  Wąbrzeźna  uprawnień  do 

ustalania  wysokości  cen  i  opłat  albo  o  sposobie  ustalania  cen  i  opłat  za  usługi 
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komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i 

urządzeń użyteczności publicznej.

18. Zapytania i wolne wnioski.

19. Zamknięcie XXXVII sesji Rady Miasta.

    Pan Tomasz Zygnarowski Burmistrz Wąbrzeźna zwrócił się z wnioskiem dotyczącym 

zmiany porządku obrad XXXVII sesji Rady Miasta w przedmiocie zmiany brzmienia punktu 

17. Zaproponował następujące brzmienie punktu 17: „ 17. Podjęcie uchwały w sprawie 

powierzenia Burmistrzowi Wąbrzeźna uprawnień do ustalenia wysokości cen i opłat za 

odprowadzanie wód opadowych i roztopowych do systemu kanalizacji deszczowej będącego 

w posiadaniu Spółki Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. 

z siedzibą w Wąbrzeźnie.”.

   Przewodnicząca Rady Miasta poinformowała, że zgodnie z treścią art. 20 ust. 1a ustawy        

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada może wprowadzić zmiany w porządku 

obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady w każdym czasie trwania 

sesji Rady. 

Wniosek Burmistrza Wąbrzeźna dotyczący zmiany porządku obrad XXXVII sesji Rady 

Miasta w przedmiocie zmiany brzmienia punktu  17 został przyjęty przy 15 głosach 

„za”.

Porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie protokołu z XXXV i XXXVI sesji Rady Miasta.

4. Przedstawienie porządku obrad.

5. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym.

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie projektu „Nasz Mały Świat”.

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na dofinansowanie działalności Społecznej Straży Rybackiej 

Koła Miejskiego Polskiego Związku Wędkarskiego w Wąbrzeźnie.
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8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Wąbrzeskiemu pomocy finansowej 

w  formie  dotacji  celowej  na  dofinansowanie  zadania  „Powiatowe  przewozy 

autobusowe 2022”.

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032.

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2022 rok.

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez 

Urząd Miasta Wąbrzeźno.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych na lata 2022-2032.

13. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  w  Wąbrzeźnie  do  załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu 

administracji publicznej.

14. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  statutu  Miejskiego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie.

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników oraz zasad prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonych miejscach.

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok.

17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Burmistrzowi  Wąbrzeźna  uprawnień  do 

ustalenia wysokości cen i opłat za odprowadzanie wód opadowych i roztopowych do 

systemu  kanalizacji  deszczowej  będącego  w posiadaniu  Spółki  Miejski  Zakład 

Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. z siedzibą w Wąbrzeźnie.

18. Zapytania i wolne wnioski.

19. Zamknięcie XXXVII sesji Rady Miasta.

Ad 5

   Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał z Informacją o pracy Burmistrza Wąbrzeźna za okres 

od 15 grudnia 2021 roku do 25 stycznia 2022 roku. – załącznik nr 2.

Ad 6

   Przewodnicząca Rady Miasta Wąbrzeźno  poinformowała, że wszystkie złożone na XXXVII 

sesję Rady Miasta Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas wspólnego 

posiedzenia wszystkich komisje Rady Miasta, które odbyło się w dniu 14 stycznia  br. o godzinie 

13.30.       (tryb zdalny).
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    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że trzy pierwsze projekty uchwał dotyczą kwestii 

formalnych związanych z przekazaniem dotacji dla Powiatu Wąbrzeskiego w celu realizacji 

zadań. 

     W związku z wnioskiem Powiatu Wąbrzeskiego, mając na uwadze cel działalności 

i potrzeby osób niepełnosprawnych planuje się dofinansowanie w kwocie 2.000,00 zł 

z przeznaczeniem na realizację projektu „Nasz Mały Świat ”

    Kwota zostanie przekazana w 2022 r. i zgodnie z terminem określonym w umowie.

Uchwała Nr XXXVII/241/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie udzielenia Powiatowi 

Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie projektu 

„Nasz Mały Świat” została podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 3

Ad 7

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym gminy, związki międzygminne oraz stowarzyszenia 

jednostek samorządu terytorialnego mogą sobie wzajemnie bądź innym jednostkom 

samorządu terytorialnego udzielić pomocy, w tym pomocy finansowej.

  Przepis art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych stanowi, 

że z budżetu jednostek samorządu terytorialnego może być udzielona dotacja celowa lub 

pomoc rzeczowa innym jednostkom samorządu terytorialnego.

  W związku z wnioskiem Powiatu Wąbrzeskiego, mając na uwadze cel działalności 

Społecznej Straży Rybackiej działającej na terenie Powiatu Wąbrzeskiego, które 

podstawowym celem jest ochrona środowiska naturalnego nad jeziorami i terenami 

przywodnymi planuje się dofinansowanie w kwocie 800,00 zł z przeznaczeniem na 

działalność Społecznej Straży Rybackiej Koła Miejskiego Polskiego Związku Wędkarskiego 

w Wąbrzeźnie.

    Kwota zostanie przekazana w 2022 r. i zgodnie z terminem określonym w umowie.

Uchwała Nr XXXVII/242/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie udzielenia Powiatowi 

Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie 

działalności Społecznej Straży Rybackiej Koła Miejskiego Polskiego Związku 

Wędkarskiego w Wąbrzeźnie została podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 4

Ad 8
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Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że   Zgodnie z art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym gminy, związki międzygminne oraz stowarzyszenia 

jednostek samorządu terytorialnego mogą sobie wzajemnie bądź innym jednostkom 

samorządu terytorialnego udzielić pomocy, w tym pomocy finansowej.

  Przepis art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych stanowi, 

że z budżetu jednostek samorządu terytorialnego może być udzielona dotacja celowa lub 

pomoc rzeczowa innym jednostkom samorządu terytorialnego.

  Mając na uwadze powyższe i w związku z wnioskiem Powiatu Wąbrzeskiego, biorąc pod 

uwagę cel działalności i potrzeby osób mieszkających na terenie miasta i powiatu planuje się 

dofinansowanie w kwocie 254.202,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadania „Powiatowe 

przewozy autobusowe 2022” , które swym zasięgiem obejmują teren miasta Wąbrzeźno.

   Kwota zostanie przekazana w 2022 r. i zgodnie z terminem określonym w umowie. 

Podstawą przekazania dotacji będzie otrzymane od Powiatu Wąbrzeskiego rozliczenie.

Uchwała Nr XXXVII/243/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie udzielenia Powiatowi 

Wąbrzeskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie zadania 

„Powiatowe przewozy autobusowe 2022” została podjęta przy 15 głosach „za” – 

załącznik nr 4

Ad 9

   Pan Tomasz Zygnarowski złożył wniosek o przyjęcie w drodze autopoprawki zmiany            

w załączniku do projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032. 

  Pani Mariola Frankowska Skarbnik Miasta oznajmiła, że zgłoszona przez Burmistrza 

Wąbrzeźna autopoprawka związana jest ściśle z wprowadzanymi zmianami i nadwyżka z 

2021 roku dotycząca projektów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej tj. „Laboratoriów 

przyszłości” realizowanych w szkołach i kwota 390.356,82 zł na tronie 7 załącznika WPF 

wpisana jest w pozycji 4.1.1. i w pozycji 4.3 a powinna zostać wpisana w pozycji 4.2 i 4.2.1.

Autopoprawka zgłoszona przez Burmistrza Wąbrzeźna do projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-2032 została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za”
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Uchwała Nr XXXVII/244/22 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2022-

2032 została podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 5

Ad 10

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zmiany ujęte w planie dochodów zwiększają 

dochody o 2 zł z tytułu wpływu w ramach realizowanego projektu Kluby Seniora przez 

MOPS.

Zmiany ujęte w  planie wydatków zwiększają wydatki o kwotę 390358,82 zł  i dotyczą:

1) wprowadzenia zmiany w wydatkach zasobu komunalnego, przesunięcia  w związku ze 

zmiana klasyfikacji od 1 stycznia 2022 r. z wydatków zasobu mieszkaniowego wyłącza się 

wydatki na lokale użytkowe w kwocie 10.156,68 zł (koszt administrowania zasobem 

nie mieszkaniowym);

2) wprowadzenia zwiększenia o kwotę 63.452,30 zł wydatków SP nr 2 o środki 

nie wydatkowane na „Laboratoria przyszłości” w 2021 roku, zgodnie z wytycznymi 

konieczne było wykorzystanie kwoty na poziomie  60%, możliwe było przesuniecie kwoty do 

40% na rok 2022,  w przypadku SP 2,  jest to 36,98 %;

3) wprowadzenia zwiększenia o kwotę 45.931,73 zł wydatków SP nr 3 o środki 

nie wydatkowane na „Laboratoria przyszłości” w 2021 roku, zgodnie z wytycznymi 

konieczne było wykorzystanie kwoty na poziome 60%, możliwe było przesuniecie kwoty do 

40% na rok 2022,  w przypadku SP  3 jest to  30,20 %;

4) wprowadzenia planu na projekty MOPS niewykorzystane w roku 2021 w kwocie 

280.972,79 zł, w tym:  

- Program Aktywności Lokalnej III w kwocie 144.723,27 zł,

- Kluby Seniora w Wąbrzeżnie w kwocie 79.292,50 zł,

- Wąbrzeski Klub Samopomocy w kwocie 56.957,02 zł;

5) wprowadzenie kwoty 2,00 zł z planowanych wpływów w 2022 roku na projekt MOPS 

Kluby Seniora.

Uchwała Nr XXXVII/245/22 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie 

budżetu miasta na 2022 została podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 5

Ad 11
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Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że 1 stycznia 2016 roku weszły w życie przepisy 

ustawy z dnia 25 czerwca 2015 r. Dz.U. poz.1045 o zmianie ustawy o samorządzie gminnym 

oraz niektórych ustaw wprowadzające możliwości bardziej elastycznego i efektywniejszego 

zarządzania obsługą samorządowych jednostek organizacyjnych realizujących zadania 

publiczne. Stworzenie wspólnej obsługi umożliwiło standaryzację zadań działań 

obsługowych, poprawienie jakości procesów zarządczych, a także pośrednio poprawienie 

jakości realizowanych usług.

Zgodnie z art. 10 a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. 

z 2015 r., poz. 1515 z późn. zm.) gmina może zapewnić wspólną obsługę prawną 

administracyjną, finansową oraz organizacyjną dla jednostek sektora finansów publicznych 

funkcjonujących na terenie gminy. Takie rozwiązanie w naszej gminie  odbywa się poprzez 

urząd gminy i wymagało określenia w drodze uchwały Nr XXIII/121/16 Rady Miasta 

Wąbrzeźno z dnia 30 listopada 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi  przez Urząd 

Miasta Wąbrzeźno, jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu 

obowiązków powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi, w tym: 

„przygotowywanie i przeprowadzanie postępowań w zakresie zamówień publicznych w trybie 

ustawy z dnia 29 stycznia 2004 roku - Prawo zamówień publicznych oraz zamówień poniżej 

30.000 euro, o ile będą realizowane na rzecz więcej niż jednej jednostki obsługiwanej”, 

w obecnym stanie prawnym nie ma możliwości zastosowania takiego sposobu obsługi 

zamówień publicznych w jednostkach obsługiwanych.

Zaproponowana zmiana to odstąpienie od obsługi zamówień publicznych w CUW, zgodnie 

ze stanem prawnym ustawy Prawo zamówień publicznych i realizacja tych zadań 

w jednostkach obsługiwanych  .

Zgodnie z art. 10 c ustawy o samorządzie gminnym zakres wspólnej obsługi nie może 

obejmować kompetencji kierowników jednostek zaliczanych do sektora finansów 

publicznych do dysponowania środkami publicznymi oraz zaciągania zobowiązań, a także 

sporządzania i zatwierdzania planu finansowego oraz przeniesień wydatków w tym planie.

Wprowadzone zmiany po 5 latach funkcjonowania CUW mają na celu dostosowanie 

realizowanych zadań w ramach wspólnej obsługi do obowiązującego stanu prawnego.

Uchwała Nr XXXVII/246/22 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniającej uchwałę w 

sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Urząd Miasta Wąbrzeźno została 

podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 6
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Ad 12

    Przewodnicząca Rady Miasta Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2022-2032 bardzo szczegółowo omówiła Panie Anna Wróblewska Dyrektor MOPS podczas 

wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Miasta w dniu 24 stycznia 2022 roku. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że Ustawa z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej zwiększyła zakres zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym. Zgodnie 

z art. 17 ust. 1 pkt 1 tej ustawy gmina ma obowiązek opracowania i realizacji miejskiej 

strategii rozwiązywania problemów społecznych, ze szczególnym uwzględnieniem 

programów pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

i innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka.

Dokument określa wyznacza cele strategiczne i działania, których wdrożenie powinno 

w znaczny sposób przyczynić się do rozwiązania wielu problemów społecznych 

i zminimalizować ich skutki. Strategia stanowi zatem podstawę do realizacji stosunkowo 

trwałych wzorów interwencji społecznych, które mają przyczynić się do poprawy warunków 

życia mieszkańców, w szczególności tych, którzy są zagrożeni marginalizacją 

i wykluczeniem społecznym, i doprowadzić do integracji społecznej.

Strategia stanowi materiał wyjściowy do opracowania szczegółowych programów                 

i projektów pomocy społecznej. Skuteczność wyznaczonych w niej działań pomocowych 

będzie zależała zarówno od posiadanych i pozyskanych przez gminę środków finansowych, 

jak i szerokiej, aktywnej i skoordynowanej współpracy przedstawicieli administracji 

samorządowej i partnerów społecznych, w tym organizacji pozarządowych.

Uchwała Nr XXXVII/247/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie przyjęcia 

Miejskiej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych została podjęta przy 

15 głosach „za” – załącznik nr 7

Ad 13 

Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że Ustawa z dnia 20 lipca 2018 r. o pomocy 

państwa w ponoszeniu wydatków mieszkaniowych w pierwszych latach najmu mieszkania, 

stanowi podstawę prawną realizacji programu dopłat do czynszu. Dopłaty do czynszu będą 

udzielane najemcom nowych mieszkań utworzonych w ramach współpracy miasta 

Wąbrzeźno z Inwestorem (w tym przypadku TBS-em) w formie bezzwrotnego wsparcia ze 
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środków budżetu państwa wypłacanych za pośrednictwem Banku Gospodarstwa Krajowego 

i Miasta.

    W przypadku inwestycji przy ul. Bp Jana Dantyszka 10, realizowanej przez TBS 

Wąbrzeźno wszystkie lokale mieszkalne będą objęte dopłatami. Dopłaty przysługują na 

pisemny wniosek najemcy złożony w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie. 

Najemca otrzyma decyzję administracyjną o przyznaniu bądź nieprzyznaniu dopłat do 

czynszu. Dopłaty mogą być stosowane w okresie nie dłuższym niż 20 lat, licząc od miesiąca, 

w którym została zakończona inwestycja mieszkaniowa. Przy czym dopłaty przysługujące 

danemu najemcy mieszkania stosowane są przez okres 15 lat, licząc od miesiąca dokonania 

pierwszej wpłaty dopłaty na rachunek inwestora.

    Prawo do dopłat podlega corocznej weryfikacji, którą przeprowadzać będzie MOPS 

w Wąbrzeźnie. Przed rozpoczęciem każdych kolejnych 12 miesięcy stosowania dopłat 

najemca będzie musiał złożyć do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie 

oświadczenia o liczbie osób pozostających w gospodarstwie domowym, ich dochodach, 

a także oświadczenie dotyczące posiadania innych nieruchomości mieszkalnych. Dokumenty 

te pozwolą zweryfikować, czy najemca spełnia warunki, aby nadal otrzymywać dopłaty.

    W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.

Uchwała Nr XXXVII/248/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie upoważnienia 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej została podjęta przy 15 

głosach „za” – załącznik nr 8

Ad 14

  Pan Tomasz Zygnarowski złożył wniosek o przyjęcie w drodze autopoprawki zmiany             

w projekcie uchwały zmieniającym uchwałę w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wąbrzeźnie. Autopoprawka dotyczy paragrafu określającego wejście w życie 

uchwały. 

  Pani Monika Kochowicz Radca Prawny Urzędu Miasta przekazała, że autopoprawka 

dotuczy zmiany przepisu określającego wejście w życie. Oznajmił, że omyłkowo w 

powyższym projekcie uchwały zapisano, iż uchwała wchodzi w życie po 14 dniach od dnia 

ogłoszenia           w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Wyjaśniła, że uchwała dotyczący zmiany statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej jest 
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aktem wewnętrznym co oznacza, że wchodzi w życie z dniem podjęcia i nie mam obowiązku 

publikacji w dzienniku urzędowym województwa.  

Autopoprawka zgłoszona przez Burmistrza Wąbrzeźna do projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wąbrzeźnie została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za”

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Wąbrzeźnie, utworzony uchwałą Rady Miejskiej Nr VII/56/90 z dnia 29 grudnia 1990 roku, 

realizuje zadania z zakresu ustawy o pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych, pomocy 

osobom uprawnionym do alimentów i innych ustaw.

   Od ostatnich zmian statutowych zadania  Ośrodka poszerzyły się o  kolejne zadanie 

zlecone w postaci wydawania zaświadczeń do Programu „Czyste Powietrze”, realizacji 

dodatku osłonowego czy realizacji dopłat pokrywających część czynszu za najem mieszkania.

     W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.

Uchwała Nr XXXVII/249/22 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę 

w sprawie statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie została 

podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 9

Ad 15

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że ustawą z dnia 29 października 2021r. 

o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników, 

został wprowadzony obowiązek wyznaczenia przez Radę Gminy, miejsca do prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.

W związku z tym, iż Rada Gminy bierze pod uwagę w szczególności dogodną 

komunikację, bliską lokalizację z centrum  miasta lub bliską lokalizację miejsc atrakcyjnych 

turystycznie postanowiono wyznaczyć miejsce na dotychczasowym targowisku ‘Mój Rynek”.

Uchwała Nr XXXVII/250/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie wyznaczenia 

miejsca do prowadzenia handlu w piątki  i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz zasad prowadzenia handlu w piątki  i soboty przez rolników 

i ich domowników na wyznaczonych miejscach została podjęta przy 15 głosach 

„za” – załącznik nr 10

Ad 16
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   Przewodnicząca Rady Miasta Pani Aleksandra Basikowska oznajmiła, że plan pracy 

Komisji Rewizyjnej przedstawił Radnym podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji 

Pan Sławomir Jabłoński. 

Uchwała Nr XXXVII/251/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2022 rok została podjęta przy 15 głosach „za” – 

załącznik nr 11

Ad 17

   Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji 

Rady Miasta w dniu 24 stycznia br. powyższy projekt został omówiony i poddany analizie 

przez Radnych Rady Miasta. 

   Następnie Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że     Na podstawie art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 

20  grudnia  1996  r.  o  gospodarce  komunalnej,  Rada  Miasta  Wąbrzeźna  może  powierzyć 

organowi wykonawczemu gminy uprawnienia do ustalania cen i opłat za usługi komunalne 

o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej.  Powierzenie  Burmistrzowi  uprawnień,  o  których  mowa  dotyczy  usług  o 

charakterze użyteczności publicznej to jest usług powszechnie dostępnych, zaspokajających w 

sposób bieżący i ciągły potrzeby ludności.

   Niniejszą uchwałą Rada Miasta Wąbrzeźna powierza Burmistrzowi Wąbrzeźna uprawnienie 

do ustalania opłat za odprowadzanie wód opadowych lub roztopowych kanalizacją deszczową 

będącą własnością Miejskiego Zakładu Energetyki  Cieplnej  Wodociągów i Kanalizacji  sp. 

z o.o. z siedzibą w Wąbrzeźnie. 

    Powierzenie  przedmiotowych  uprawnień  jest  rozwiązaniem  zapewniającym  należyte 

wykonanie  obowiązków,  umożliwi  również  sprawne  dostosowanie  cen  do  sytuacji 

ekonomicznej. Powyższe uzasadnia podjęcie uchwały przyznającej Burmistrzowi uprawnień 

wynikających z treści w/w uchwały. 

Uchwała Nr XXXVII/252/22 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie w sprawie 

powierzenia Burmistrzowi Wąbrzeźna uprawnień do ustalania wysokości cen i 

opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej została podjęta przy 15 głosach „za” – załącznik nr 12

Ad 18

   Pan  Sławomir  Jabłoński  Radny Rady  Miasta  chciałby  zadań  w dniu  dzisiejszym dwa 

zapytania do Burmistrza  Wąbrzeźna.  Oznajmił,  że  zapytania  wynikają  ze spotkania,  które 
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odbył z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej przy ulicy Sportowej. Pierwsza kwestia dotyczy 

przebudowy lub remontu wjazdu na teren osiedla zlokalizowanego od strony ulicy Spokojnej. 

Dodał,  że  Prezes  Spółdzielni  informował,  że  umówiony jest  na  spotkanie  z  Burmistrzem 

Wąbrzeźna w celu omówienia powyższej kwestii. Następnie Pan Sławomir Jabłoński zapytał 

Burmistrza Wąbrzeźna czy zostały  ustalone  jakieś  konkretne  wnioski,  czy ustalono jakieś 

ewentualne terminy przebudowy lub remontu wjazdu na osiedle od strony ulicy Spokojnej. 

Zaznaczył,  że  Prezes  Spółdzielni  Mieszkaniowej  rozważa również  przebudowę wjazdu na 

teren osiedla zlokalizowanego od ulicy Tysiąclecia.

    Pan Sławomir Jabłoński przekazał, że druga sprawa dotyczy możliwości zamontowania na 

wysokości  przebudowanego  ostatnio  parkingu  przy  Szkole  Podstawowej  nr  3  tzw.  lustra 

drogowego  w  celu  zwiększenia  widoczności  pojazdów  nadjeżdżających  od  strony  ulicy 

Grudziądzkiej  do  skrzyżowania  ulicy  Spokojnej  z  ulicą  Tysiąclecia.  Dodał,  że  w kwestii 

zamontowania  tzw.  lustra  drogowego  rozmawiał  z  Komendantem Straży  Miejskiej,  który 

również uznał takie rozwiązania za słuszne i konieczne. 

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  poinformował,  że  wspólnie  z  Prezesem  Spółdzielni 

Mieszkaniowej przedyskutowali możliwość pewnych rozwiązań polegających na możliwości 

wspólnego  budowania  dróg  osiedlowych  umożliwiających  dojazd  do  bloków 

wielorodzinnych. Oznajmił,  że w przypadku dróg dojazdowych na osiedla od strony ulicy 

Spokojnej i od stronnych ulicy Tysiąclecia napotykamy na problem formalny polegający na 

tym,  iż  obie  drogi  w planie  miejscowym nie  zostały  ujęte  jak  KDW i  KDD czyli  drogi 

wewnętrzne i drogi dojazdowe. Poinformował, że zorganizował spotkanie z Radcą Prawnym 

Urzędu  Miasta  i  Zastępcą  kierownika  Wydziału  Inwestycji,  Gospodarki  Gruntami  i 

Planowania  Przestrzennego  Panią  Joanna  Garczyńską  gdzie  dyskutowano  o  formułach  i 

sposobach rozwiązania powyższej kwestii. Podczas dyskusji doszukano się pewnego detalu z 

przeszłości dotyczącego braku dojazdu  od drogi publicznej do działki, na której wybudowano 

obiekt Przedszkola Miejskiego „Bajka”. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że w przyszłym tygodniu umówiony jest na spotkanie 

z  Prezesem  Spółdzielni  Mieszkaniowej,  na  którym  chce  przedstawić  propozycję  umowy 

służebności dojazdu np. trzydziestoletniej lub użyczenia na dojazd drogami osiedlowymi do 

obiektu przedszkola.  Dodał,  że  po podpisaniu powyższej  umowy będzie  można rozważyć 

możliwość przeprowadzenia przez Gminę Miasto Wąbrzeźno robot remontowo-drogowych. 

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  zaproponował  aby  Radny  Pan Sławomir  Jabłoński  również 

uczestniczył w spotkaniu z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej, które odbędzie się w dniu 

9 lutego br. o godzinie 11.00.
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   Pan Tomasz  Zygnarowski  odnosząc się  do kwestii  montażu tzw.  lustra  drogowego na 

wysokości parkingu Szkoły Podstawowej nr 3 przekazał, że rzeczywiście Komendant Straży 

Miejskiej powyższy temat przedstawił i analizował. Dodał, że w ciągu najbliższego miesiąca 

kwestia montażu tzw. lustra drogowego zostanie rozstrzygnięta. Przekazał, że sprawę wyboru 

typu i rodzaju oraz zamówienia tzw. lustra drogowego przekaże Pani Ewie Ramlau-Mitura 

Zastępcy kierownika wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

    Pani Eleonora Orczykowska Radna Rady Miasta oznajmiła,  że w imieniu Spółdzielni  

Socjalnej „Bzaza” oraz seniorów chciałaby złożyć oświadczenie dotyczące podziału środków 

dla organizacji pozarządowych.

    Następnie  Pani  Eleonora  Orczykowska  złożyła  oświadczenie  o  następującej  treści: 

„Z ogromnym zdziwieniem i rozczarowaniem przyjęliśmy decyzje Komisji o przyznanie nam 

tak niskiej dotacji,  złożyliśmy projekt na rok 2022, na czwarty cykl edycji „czwartkowych 

spotkań  seniorów”  na  kwotę  19.085,00  zł,  jest  to  kwota  dotacji.  Przyznano  nam  kwotę 

8.500,00  zł,  to  jest  56% mniej  aniżeli  oczekiwaliśmy.  My w projekcie  zdeklarowaliśmy 

również  swój  wkład  własny  i  pracę  wolontariuszy.  Pragnę  zwrócić  uwagę,  że  byliśmy 

jedynym  podmiotem,  który  składał  jako  organizacja  pozarządowa  projekt  dedykowany 

seniorom z puli przeznaczonej na działania organizacji pozarządowej 350.000,00 zł, seniorzy 

otrzymali 8.500,00 zł, co stanowi zaledwie 2,4% z całej kwoty. Smutne jest to, iż Panowie 

Burmistrzowie  zapewnialiście  seniorów  o  przyznaniu  dla  nich  dotacji,  po  to  aby  senior 

również mógł mile           i aktywnie spędzać czas, szkoda, że nie docenia się tego co już 

funkcjonuje w Naszym mieście          i cieszy się powodzeniem od dłuższego czasu, bo My z 

seniorami  nie  pracujemy  od  wczoraj  tylko  pracujemy  od  2019  roku  i  w  tę  współpracę 

wkładamy mnóstwo własnych środków                 i  w zasadzie pracy wolontariackiej ”.

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że absolutnie nie jest w stanie zrozumieć rozgoryczenia 

wnioskodawcy.  Przekazał,  że  zawsze  mniejsza  kwota  przyznanej  dotacji  będzie  budziła 

rozgoryczenie  i  niezadowolenia.  Dodał,  że  jego zdaniem pomimo ograniczonego  budżetu 

Spółdzielnia  Socjalna  „Baza”  doskonale  będzie  realizować  projekty  dotyczące  seniorów. 

Jednak  konieczne  będzie  obcięcie  niektórych  proponowanych  działań.  Zaznaczył,  że  w 

budżecie  miasta  zapisano  duże  środki  pozyskane  z  zewnątrz  na  Kluby  Seniora,  Kluby 

Samopomocy czy Uniwersytet Trzeciego Wieku działający prze WDK. 

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  przekazał,  że  Spółdzielnia  Socjalna  „Baza”  może  również 

ubiegać się o środki dla seniorów w ramach tzw. Małych Grantów. Następnie pan Tomasz 

Zygnarowski oznajmił,  że bardzo trudno było mu podpisać listę przyznanych środków dla 

organizacji  pozarządowych przygotowana przez Komisję,  która dokonała oceny złożonych 
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wniosków.  Podkreślił,  że  Komisja  wykonała  bardzo  dużą  i  ciężką  pracę  w  celu 

odpowiedniego  podzielenia  puli  środków  i  przyznania  organizacjom  pozarządowym. 

Przypomniał,  że  pula  środków  zapisana  dla  organizacji  pozarządowych  stanowiła  kwotę 

350.000,00 zł, natomiast kwota złożonych wniosków wyniosła 900.000,00 zł. 

   Pan  Robert  Żurawski  Radny Rady  Miasta  poprosił  Burmistrza  Wąbrzeźna  o  podjęcie 

interwencji  w  przedmiocie  porządków  w  obrębie  śmietnika  na  nieczystości  przy  Starym 

Cmentarzu.  Dodał,  że  w  miejscu  gdzie  znajdują  się  pojemniki  na  nieczystości  panuje 

ogromny bałagan i wszędzie widać porozrzucane śmieci. 

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  poprosił  Panią  Ewę  Ramlau-Miturę  Zastępcę  kierownika 

wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej aby skontaktowała się z administratorem 

Starego Cmentarza w kwestii porządków w obrębie pojemników na nieczystości. Ponadto aby 

również skontaktowała się z pracownikami firmy EKOSYSTEM w temacie porządków w 

obrębie Nowego Cmentarza. Ponadto należy również uzgodnić z administratorem cmentarza 

kwestię czystości i porządku na regałach do zniczy, gdyż mieszkańcy zaczęli traktować regał 

jak zwykłą segregację odpadów. 

    Pan Aleksander Czarnecki Radny Rady Miasta przekazał, że chciałby nawiązać do tematu 

poruszonego przez Radną Panią Eleonorę Orczykowską lecz w innym kontekście. 

    Pan Aleksander Czarnecki zwrócił się z wnioskiem do Burmistrza Wąbrzeźna o podjęcie 

działań zmierzających do powołania i utworzenia Wąbrzeskiej Rady Seniorów. Podkreślił, że 

radni,  którzy  startowali  w  wyborach  samorządowych  z  ramienia  Porozumienia,  a  także 

obecny Burmistrz Wąbrzeźna mieli wpisane powyższe działanie w swoje programy w ramach 

budowy  społeczeństwa  obywatelskiego.  Dodał,  że  udało  się  powołać  Młodzieżową  Rada 

Wąbrzeźna,  która już realizuje  swoje zadania  i  należy podjąć działania  w celu powołania 

Wąbrzeskiej Rady Seniorów. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że absolutnie opowiada się za pomysłem Radnego Pana 

Aleksandra Czarneckiego dotyczącym powołania Wąbrzeskiej Rady Seniorów. Przekazał, że 

podczas  niedawnego  spotkania  z  mieszkańcami  miasta  złożył  zobowiązanie  dotyczące 

powołania  Wąbrzeskiej  Rady  Seniorów  w  bieżącym  2022  roku.  Dodał,  że  pracownicy 

wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu i Rekreacji Urzędu Miasta rozpoczęli działania 

od strony formalnej w celu przygotowania odpowiednich dokumentów. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał,  że podjął również rozmowy z Panią Gizelą Pijar 

Dyrektor  Wąbrzeskiego  Domu  Kultury,  który  jest  miejscem  podobnie  jak  Spółdzielnia 

Socjalna „Baza” gdzie spotykają się środowiska seniorów. Zaproponował aby Panią Gizelę 

Pijar włączyć w roli koordynator do utworzenia Wąbrzeskiej Rady Seniorów. 
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   Pan  Tomasz  Zygnarowski  zaproponował  aby  Pani  Beata  Wiśniewska  Przewodnicząca 

Komisji  Zdrowia,  Opieki  Społecznej  i  Bezpieczeństwa  wprowadziła  to  porządku  obrad 

jednego z posiedzeń komisji temat Wąbrzeskiej Rady Seniorów.

   Pani Beata Wiśniewska Radna Rady Miasta poinformowała, że temat Wąbrzeskiej Rady 

Seniorów został  zaplanowany do dyskusji  w roku ubiegłym,  jednak z  uwagi  na panującą 

pandemię został przełożony na rok 2022. Dodał, że temat Rady Seniorów zaplanuje w ramach 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Bezpieczeństwa.

    Pan  Sebastian  Isbrandt  Radny  Rady  Miasta  przekazał,  że  podobnie  jak  Radna  Pani 

Eleonora  Orczykowska  pragnie  złożyć  oświadczenie  dotyczące  podziału  środków  dla 

organizacji  pozarządowych.  Poprosił  Przewodnicząca  Rady  aby  powyższe  oświadczenie 

dołączone  zostało  do  protokołu  z  XXXVII  sesji  Rady  Miasta.  Dodał,  że  pisemne 

oświadczenie złoży w Urzędzie Miasta. 

   Pan Sebastian Isbrandt złożył oświadczenie o następującej treści:

„ W ostatnim czasie ogłosił Pan Burmistrz wyniki konkursu ofert dla organizacji choć słowo 

konkurs dla mnie tu w tym przypadku to przykrywka do rozdania pieniędzy „po uważaniu”. 

Największy klub od lat w mieście Unia Wąbrzeźno zrzeszający 170 piłkarzy otrzymuje w tym 

„niby konkursie” 102.000,00 zł,  to jest 41% oczekiwanej dotacji  i  30% całości wydatków 

klubu     i tu podkreślę, że to jest całoroczna niemal codzienna działalność klubu (łącznie z 

sobotami            i niedzielami). Jest to o 28.000,00 zł mniej niż w roku ubiegłym i o aż  

40.000,00 zł mniej niż dwa lata temu. Nasi wychowankowie od lat reprezentują klub a tym 

samym miasto w wielu rozgrywkach na najwyższym szczeblu wojewódzkim Piłka nożna to 

najpopularniejszy sport  nie w mieście,  nie  w powiecie  ale w całej  Polsce w Europie i na 

Świecie.  Ale  dla  naszych  włodarzy  to  raczej  chyba  „kula  u  nogi”  a  nie  najbardziej 

rozpoznawalny sport i najchętniej uprawiany także w Wąbrzeźnie. Żaden z Was Panowie nie 

był przesz te ponad trzy lata burmistrzowania nawet na jednym meczu jakiejkolwiek drużyny 

naszego klubu. To chyba mówi wszystko.      Piłkarki ręczne też mniej pieniędzy, karatecy i 

pływacy zaledwie po 11.000,00 zł a klub WIDMO, bo dziś inaczej nie można powiedzieć o 

Pomorzance dostaje ponad 44.000,00 zł.        A kto tam trenuje ? trzech czterech kolarzy 

trzech,  czterech  chłopców piłkę  nożną,  żeglarzy  nie  widać,  ciężarowcy  się  wycofali  no i 

żebym nie  zapomniał  w ofercie  jest  podane  34 morsów.  Tylko  czy  możemy ich  nazwać 

sportowcami  ?.  Na  pewno  nie,  „Morsowanie”  to  aktywność  prozdrowotna  tak  samo  jak 

spacery, joga, korzystanie z sauny i wiele innych. Na pewno nie jest to dyscyplina sportowa. 

To  tak  jakby  Unia  wpisała  jako  uczestników  oferty  wszystkich  kibiców  odwiedzających 

regularnie mecze naszego klubu a jest ich około 250. Bo dla większości z nich jest to też 

16



forma odstresowania się po przepracowanym tygodniu.                        Ale co widać w ofercie  

klubu WIODMO ? Trener  żeglarzy 3.600,00 zł  miesięcznie za jedną lub dwie godziny w 

tygodniu.  Chcieliby tak zarabiać nasi nauczyciele  1.300,00 zł  trener piłki  nożnej za jedną 

godzinę treningu tygodniowo. Też byśmy chcieli w Unii tak zarabiać.                    Na karcie 

oceny  komisji  konkursowej  Pomorzanka  klub  który  istnieje  jak  dotąd  tylko  na  papierze 

uzyskuje  tyle  samo punktów co  Unia  Wąbrzeźno  i  o  jeden punkt  więcej  niż  Vambresia. 

Inicjatywa,  której  kiedyś  przewodniczył  Pan  Trzciński  20.000,00  zł  Na  trzy  projekt, 

Miastoaktywni, w którym uczestniczył kiedyś Pan Zygnarowski 20.000,00 zł, choć od dwóch 

lat nie zorganizowali żadnej imprezy sportowej. Oferty obu stowarzyszeń ocenione wyżej niż 

wszystkie kluby sportowe. Dziwi mnie fakt, że rok w rok kwota na organizację pozarządowe 

ulega zwiększeniu a kluby sportowe zasłużone dla naszego miasta dostają co raz mniejsze 

dotacje. Promujecie jednodniowe imprezy pikniki, festyny kompletnie zapominając o sporcie 

kwalifikowanym który w dobie obecnie panującej pandemii może tak korzystnie wpłynąć na 

nasze  dzieci  i  młodzież.  Tak  właśnie  rozdano  miejskie  (należy  rozumieć  mieszkańców) 

pieniądze nazywając to jeszcze Konkursem. Ja z moim klubem jestem już 37 lat począwszy 

od 1986 roku. Jestem sportowcem, trenerem i  znam się  na sporcie a najbardziej  na piłce 

nożnej     w przeciwieństwie do Panów burmistrzów. Byłem z tym klubem na dobre i na złe  

jako zawodnik trener i działacz. Pewnie nie wiecie co to znaczy „gryźć trawę”. Ale Ja wiem 

i  gwarantuję  Wam że  dla  Mojego  klubu  będę  tą  trawę  gryzł  do  końca.  I  tak  na  koniec 

powiem:  nie  oczekuję  od  Was  żadnej  odpowiedzi  i  żadnego  komentarza  Bo  każde 

tłumaczenie będzie tutaj nie na miejscu”.

   Pan Tomasz Zygnarowski odnosząc się do oświadczenie złożonego przez Radnego Pana 

Sebastiana  Isbrandta  oznajmi,  że  cieszy  się  z  faktu,  iż  zostanie  ono  złożone  w  formie 

pisemnej  gdyż  pragnie  odnieść  się  w  sposób  formalno-prawny  do  zarzutów  dotyczących 

„niby konkursu”, niby zachowaniu”. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że nie jest zaskoczony dzisiejszymi słowami Radnego 

Pana  Sebastiana  Isbrandta  dotyczącymi  wyłącznie  piłki  nożnej  i  barku  zainteresowania 

innymi  formami  sportu  w  mieście.  Następnie  Pan  Tomasz  Zygnarowski  przekazał,  że 

wszystkie  organizacje  pozarządowe,  które  złożyły  swoje  wnioski  w  konkursie  otrzymały 

mniej środków na swoje zadania. Następnie Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że rozumie 

Pana Sebastiana Isbrandta, który broni interesu Klubu Unia Wąbrzeźno gdyż jest związany 

jako trener, pracownik, działacz. Jednak jak Radny Rady Miasta powinien wznieść się ponad 

swoją pasję    i sportową działalność w kubie Unia Wąbrzeźno. 
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   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że kiedyś też był zawodnikiem klubu Unia Wąbrzeźno 

lecz bez większych sukcesów i rozumie co to oznacza „gryźć trawę”.  Jednak dziś nie czuje 

się gorszym człowiekiem nie nigdy profesjonalnie nie grał w piłkę nożną. 

   Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że przez ostatnie dwa lata nikt z Zarządu Klubu Unia 

Wąbrzeźno  do  władz  miasta  nie  przyszedł,  nie  pochwalił  się  swoimi  osiągnięciami,  nie 

podzielił się swoimi problemami. Dodał, że nie mam żadnego kontaktu z działaczami Klubu 

Unia Wąbrzeźno. Przekazał,  że Gmina Miasto Wąbrzeźno traktowana jest  przez działaczy 

klubu wyłącznie na zasadzie podmiotu przyznającego dotację i nic więcej. 

   Pan  Tomasz  Zygnarowski  poinformował,  że  informacja  o  wynikach  konkursu  dla 

organizacji  pozarządowych ogłoszone zostało  dwa tygodnie  temu i  żadna organizacja  nie 

złożyła  żadnych  roszczeń  bądź  komentarzy  niezadowolenia.  Komentarze  niezadowolenia 

docierają wyłącznie od Pana Radnego Sebastiana Isbrandta, który występuje w imieniu klubu 

Unia Wąbrzeźno. Przekazał, że chciałby w tym miejscu pogratulować zawodniczkom klubu 

pływackiego, który też otrzymał niższą dotację ogromnego sukcesu sportowego, jakim jest 

powołanie dwóch zawodniczek do kadry narodowej. 

   Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza przekazał, że chciałby się również odnieść do 

wypowiedzi  Radnego  Sebastiana  Isbrandta,  gdyż  główna  odpowiedzialność  podziału  puli 

środków dla organizacji pozarządowych spoczywa na nim z uwagi na fakt, iż pełnił funkcję 

Przewodniczącego Komisji konkursowej. 

   Pan Wojciech Trzciński oznajmił,  że wszystkie organizacje pozarządowe, który złożyły 

swoje  oferty  otrzymały  zdecydowanie  mniej  pieniędzy.  Przekazał,  że  17  organizacji 

pozarządowych złożyła 26 ofert w konkursie i łącznie wnioskowało o kwotę 900.000,00 zł 

dofinasowania czyli trzykrotnie więcej niż środki zapisane w budżecie miasta na powyższy 

cel. Wyjaśnił, że należało każdej organizacji pozarządowej obciąć około 70-80% aby z kwoty 

900.000,00 zł zrobić kwotę 350.000,00 zł. Podkreślił, że Komisja Konkursowa miał bardzo 

trudne zadanie dokonując oceny złożonych wniosków mając też na uwadze wkład i pracę 

organizacji  pozarządowych  w  rozwój  Wąbrzeźna  oraz  budowę  społeczeństwa 

obywatelskiego.

   Pan Wojciech  Trzciński  przekazał,  że  przyznając  dotację  organizacjom pozarządowym 

Komisja  brała  pod  uwagę  głównie  działalność  woluntarystyczną,  wkład  finansowy, 

transparentność  kosztorysu  przyznając  odpowiednią  ilość  punktów.  Jeżeli  organizacja 

otrzymała  20  punktów  to  złożony  wniosek  podlegał  rozpatrzeniu.  Kolejnym  zadaniem 

Komisji było rozdysponowanie środków w wysokości 350.000,00 zł co było bardzo trudnym 

i odpowiedzialnym zadaniem. Następnie Pan Wojciech Trzciński poinformował, że należało 
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dokonać bardzo dużych cięć środków np. Stowarzyszenie Forma, które chciało zorganizować 

Wąbrzeski Festiwal otrzymało 80% mniej, Stowarzyszenie Inicjatywo 50% środków mniej 

niż wnioskowano.

   Pan Wojciech Trzciński przekazał, że Radny Pan Sebastian Isbrandt dziś nie powinien pytać 

dlaczego  „daliśmy  mniej”  ale  w  jaki  sposób  możemy  pomóc  i  dołożyć  środki  na 

funkcjonowanie.

   Następnie Pan Wojciech Trzciński, że grudniu 2021 roku w Urzędzie Miasta zorganizowane 

zostało spotkanie dla stowarzyszeń z Fundacją Tłok z Torunia gdzie pokazywano możliwości 

pozyskiwania środków zewnętrznych, jednak nikt z reprezentacji  Unia Wąbrzeźno na tym 

spotkaniu się nie pojawił. Przekazał, że istnieją różne formy pozyskania środków w ramach 

dotacji  np. Towarzystwo Rozwoju Gminy Płużnica,  Fundacja Równe Szanse, Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska, a także możliwości dotacji w ramach Polskiego Związku Piłki 

Nożnej gdzie na każdą drużynę można uzyskać kwotę na poziomie 8.000,00 zł. 

   Pan Wojciech Trzciński odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi Radnego Sebastiana 

Isbrandta  przekazał,  że  piłka  nożna  jest  dyscypliną  sportu  bardzo  popularną  i  również 

w Wąbrzeźnie ma swoje tradycje swoich sympatyków. Jednak nie można pomijać innych 

organizacji  zwłaszcza  nowo powstałych,  których nie  wolno potraktować „per-noga”  i  nie 

przyznawać żadnego dofinansowania. 

   Pan Wojciech Trzciński poinformował, że Fundacja Uskrzydlamy wnioskowała o kwotę 

50.000,00 zł,  a  otrzymała  10.000,00 zł,  klub  sportowy Pomorzanka  wnioskował  o  kwotę 

94.000.000,00 zł, a otrzymał kwotę 40.000,00 zł. Przekazał, że Komisja Konkursowa miała 

ogromny dylemat i problem w jaki sposób podzielić kwotę 350.000,00 zł w sytuacji kiedy 

łączna  kwota  wnioskowanych  dotacji  wynosiła  900.000,00  zł.  Dodał,  że  jego  zdaniem 

wcześniej wypowiedziane słowa Radnego Pana Sebastiana Isbransta w przedmiocie podziału 

środków dla organizacji pozarządowych są bardzo niesprawiedliwe. 

   Przewodnicząca  Rady  Miasta  Pani  Aleksandra  Basikowska  oznajmiła,  że  na  prośbę 

Radnego  Pana  Sławomira  Jabłońskiego  pragnie  wszystkich  poinformować,  iż  złożył 

rezygnację                   z członkostwa w Klubie Przymierze Obywatelskie. Przekazała, że Pan 

Sławomir Jabłoński będzie nadal sprawował mandat Radnego niezależnego w Radzie Miasta 

Wąbrzeźno. 

   Pan Sebastian Isbrandt odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza Wąbrzeźna oraz Zastępcy 

Burmistrza oświadczy, że jego wcześniejsze oświadczenie uległo manipulacji poprzez użyte 

stwierdzenia  oraz  słów,  których  nie  wypowiedział.  Następnie  Pan  Sebastian  Isbrandt 

przekazał, że Polski Związek Piłki Nożnej nie dofinansowuje każdego klubu, każdej drużyny 
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piłkarskiej.  Wyjaśnił,  że  istnieje  wyłącznie  możliwość  pozyskania  środków  dla  drużyn 

młodzieżowych            z PZPN w ramach tzw. certyfikacji. Poinformował, że Klub Unia 

Wąbrzeźno  przystąpił  do      tzw.  certyfikacji,  jednak  ze  względów  organizacyjnych 

spowodowanych  długotrwałym  zwolnieniem  lekarskim  trenerów  należało  z  procesu 

zrezygnować. Oznajmił, że ponowne zgłodzenie klubu do tzw. certyfikacji będzie możliwe o 

d dnia 1 lutego br. i będzie obejmowało wyłącznie drużyny młodzieżowe. 

   Pan Sebastian Isbrandt poinformował, że nigdy nie traktował żadnego klubu sportowego 

czy  stowarzyszenia  „po  macoszemu”.  Podkreślił,  że  dla  niego  wszystkie  kluby  sportowe 

i  stowarzyszenia  są  ważne  i  wymagają  równego  traktowania.  Zaproponował  aby  w 

następnych latach rozważyć możliwość rozdzielania środków dla organizacji pozarządowych 

oddzielenie dla klubów sportowych i oddzielenie na kulturę i rekreację. 

  Pan Aleksander Czarnecki oznajmił, że na temat środków dla organizacji pozarządowych 

można bardzo długo dyskutować. Przekazał,  że należy się cieszyć z faktu, iż przybywa w 

mieście  nowych  organizacji  pozarządowych.  Dodał,  że  wszyscy  zostaliśmy  zaskoczeni 

wysokością wniosków w stosunku do kwoty zapisanej w budżecie na powyższy cel. Obecnie 

należy rozważyć w jaki  sposób można powstałą  lukę zapełnić.  Zapytał  czy w ciągu roku 

kalendarzowego istnieje możliwość dokonania korekty kwoty dla organizacji pozarządowych.

    Pani  Monika  Kochowicz  Radca  Prawny  Urzędu  Miasta  poinformowała,  że  jeżeli  w 

budżecie  miasta  na  2022  rok  uda  się  wygospodarować  dodatkową kwotę  dla  organizacji 

pozarządowych to możliwe jest dokonanie zmiany w przedmiotowej uchwale i wprowadzenie 

większej kwoty na ogłoszone konkursy. 

    Pan  Jerosław  Niedbała  Inspektor  Urząd  Miasta  przekazał,  że  chciałby  na  dzisiejszej 

XXXVII  sesji  Rady odnieść  się  do  dyskusji,  która  wywołana  została  podczas  wspólnego 

posiedzenia wszystkich Komisji Rady Miasta w dniu 24 stycznia 2022 roku dotyczącej formy, 

formuły, konieczności oraz potrzeby sporządzania protokołu z obrad Rady Miasta. 

   Pan Jarosław Niedbała przekazał,  że chciałby w pierwszej kolejności w kilku zdaniach 

wyjaśnić dlaczego powyższa kwestia została w ogóle wywołana. 

   Następnie Pan Jarosław Niedbała poinformował, że od kilku lat można zaobserwować dużą 

ilość   zmian przepisów w bardzo różnych płaszczyznach życia publicznego w tym również 

prawa  samorządowego.  Zmiana  ustawy  o  samorządzie  gminnym wprowadziła  artykuł  20 

ustęp 1b, nakładając na samorządy obowiązek transmitowania i utrwalania obrad to z kolei 

wprowadziło  możliwość  zastosowania  artykułu  19  ustawy  o  dostępie  do  informacji 

publicznej,  który  stanowi  że  w  przypadku  transmitowania  obrad  nie  ma  obowiązku 

udostępnienia  protokołu.  Przekazał,  że  przeglądając,  niektóre  strony  jednostek 
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samorządowych  znajdujemy  protokoły  z  sesji,  które  przybierają  bardzo  różną  formę 

scenariuszy bądź nawet spisów treści które same w sobie zawierają odesłania do nagrań obrad 

zamieszczanych na stronach Biuletynu Informacji Publicznej danego Urzędu. Oświadczył, że 

według jego oceny taka forma protokołu jest jednak zbyt daleko idącym uproszczeniem i nie 

wpisuje się w ogólną idę transparentności oraz przejrzystości danych obrad.

   Pan Jarosław Niedbała zaproponował aby pozostać przy obecnie funkcjonujące w Gminie 

Miasto  Wąbrzeźno  tradycyjnej  formie  sporządzania  protokołu  z  sesji  z  zachowaniem 

dotychczasowych  standardów,  pamiętając  jednocześnie,  że  protokół  nie  jest  stenogramem 

i zawiera skrót, odzwierciedlenie przebiegu obrad sesji. Dodał, że jeżeli ktoś z Radnych uzna, 

iż odzwierciedlanie przebiegu obrad zapisane w protokole wymaga uszczegółowienia to jak 

najbardziej jest to możliwe i może zostać wprowadzone. 

   Pan  Jarosław  Niedbała  przekazał,  że  chciałby  jeszcze  poinformować  Radnych  oraz 

mieszkańców miasta o nowym przedsięwzięciu polegającym na umożliwieniu poruszania się 

po nagraniu  z sesji,  które zamieszczane jest  na stronach Biuletynu Informacji  Publicznej. 

Przekazał,  że  nagranie obrad sesji  zamieszczone na stronie BIP zawiera tzw. transkrypcję 

czyli  napisy  do  odczytu.  Nowym  proponowanym  narzędziem  będzie  umieszczenie  pod 

nagraniem  obrad  sesji  linków  zawierające  kod  czasowy  przypisany  do  każdego  punktu 

porządku obrad danej sesji. Wyjaśnił, że każda osoba chcąca odnieść się do nagrania obrad 

będzie mogła otworzyć (kliknąć) odpowiedni  link przypisany do danego punktu porządku 

sesji i obejrzeć wybrany fragment w celu uzyskania informacji. 

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że chciałby jeszcze przedstawić Radnym jeszcze jeden 

nowy pomysł dotyczący jakości realizacji wizji obrad sesji. Oznajmił, że pojawiają się głosy 

mieszkańców dotyczące słabej jakości dźwięku i wizji transmisji przeprowadzanych on-line 

obrad  sesji  Rady  Miasta.  W  związku  z  powyższym  przy  okazji  najbliższej  sesji  Rady 

zwołanej w trybie stacjonarnym zaproponujemy rozszerzoną transmisje w postaci większej 

ilości  mikrofonów  i  kamer.  Jeżeli  uznamy,  że  jakość  transmisji  jest  znacząco  lepsza  to 

wówczas  rozważymy możliwość  transmisji  sesji  w nowym formacie  co będzie  wymagało 

przeznaczenia środków na powyższy cel. 

   Pani  Małgorzata  Biewald  poinformowała,  że  pragnie  bardzo  serdecznie  podziękować 

mieszkańcom miasta, a także  pracownikom Straży Miejskiej i osobom działającym w ramach 

Stowarzyszenia „SOS dla zwierząt”  za ogromną, wielką pomoc dla zwierząt  i  opiekę nad 

zwierzętami. Dodała, że mieszkańcy miasta bardzo mocno wspierają wszelkie działania na 

rzecz pomocy zwierzętom również poprzez wsparcie finansowe. Podkreśliła,  że jest bardzo 
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zadowolona z faktu, iż tak dużo osób zaangażowanych jest w poprawę warunków do życia 

zwierząt oraz różnego rodzaju pomocy zwierzętom.

   Pani Małgorzata Biewald oznajmiła, że według jej oceny sport nazywany przez duże „S” to 

sport, którym każdy żyje przez całe swoje życie. Przekazała, że bardzo dobrze pamięta czasy 

w Wąbrzeźnie kiedy prężnie działało Towarzystwo Krzewienia Kultury Fizycznej,  którego 

nieocenionym  działaczem  było  Pan  Jan  Wesołowski.  Dodała,  że  w  tamtym  czasie  w 

Wąbrzeźnie  Pan  Jan  Wesołowski  organizował  bardzo  wiele  różnych  zawodów  w  wielu 

różnych dyscyplinach sportowych. 

    Pani  Małgorzata  Biewald  przekazała,  że  nie  można  umniejszać  żadnej  aktywności 

sportowej ponieważ w Wąbrzeźnie mamy osoby w różnym wieku , które czynnie uprawiają 

bieganie,  dziewczyny  bardzo  ciężko  pracujące  i  trenujące  pływanie,  a  także  trenujące  z 

sukcesami piłkę ręczną. Zaznaczyła, że każdy rodzaj sportu uczy nie tylko sprawności ale 

pozostaje                         w człowieku na całe życie. Zadeklarowała w ramach wolontariatu 

swoją pomoc przy różnego rodzaju działań zmierzających do uprawiania sportu i krzewienia 

kultury fizycznej                          w Wąbrzeźnie. 

Ad 19

       Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miasta Pani Aleksandra 

Basikowska zamknęła XXXVII sesję w VIII kadencji  Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 14 

grudnia 2022 roku. 

Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Protokołował:
Jarosław Niedbała

                                                                   

                                                                           Przewodnicząca Rady

                                                                            Aleksandra Basikowska                                                                    
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